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Protokoł Nr  VI/2017 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  28 sierpnia  2017 roku 

w sali  Urzędu Stanu Cywilnego  

w Osielsku  

 

Sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 (na wniosek wójta gminy) ustawy  z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym  (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 446, poz. 1579). 

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 15
00

 do 17
30

. 

Na 15 radnych obecnych było 13 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Spóźnili się radni:  A. Wiekierak. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni  A. Matusewicz, B. Polasik. 

 Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy p. W. Sypniewski, Z-ca Wójta p. M. Jończyk,   

Skarbnik Gminy p. B. Nalaskowska oraz dyr. GZK p. L. Dziamski. 

Sołtysi: M. Wędzińska,  Cz. Betyna.  

Radni powiatowi: L. Kuziak, P. Kozłowski. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych.  

8. Podjęcie uchwał:    

 1) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,  

2)  w sprawie  zmiany WPF, 

3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom na usuwanie skutków nawałnicy: 

 3a - gminie Gostycyn,  

 3b - gminie Koronowo,  

 3c -  gminie Kęsowo.   

4) w sprawie  określenia przeznaczenia mienia oraz przyjęcia należności i zobowiązań 

Gimnazjum w Żołędowie, 

5) w sprawie  określenia przeznaczenia mienia oraz przyjęcia należności i zobowiązań 

Zespołu Szkół w Osielsku,   

6) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia jednostki obsługującej, 

7)  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, 

 8) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny zakupu 

nieruchomości pod stację Lotniczego Pogotowia Ratunkowego, 

9) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz gminy darowizny - droga w 

Jarużynie, 

10) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz gminy darowizny - droga w 

Niemczu, 
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11) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie na rzecz gminy darowizny - droga w 

Żołędowie, 

12) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę gruntów położonych w Niemczu. 

 9. Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

  

Ad. 3  

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony porządek obrad. Wynik 

głosowania był jednogłośny – za. 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.   

 W związku z brakiem uwag, przewodniczący obrad, za aprobatą rady poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołów z sesji: 27.06.2017 r,  i 20.07.2017 r. Wynik głosowania był 

jednogłośnie – za. 

 Ad.5.   

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  uchwał 

 -stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła 

przez aklamację.  

W trakcie sprawozdania Wójta przybył radny A. Wiekierak. Stan radnych 13. 

G. Paliwoda- zapytał, kiedy będzie przebudowa ul. Jastrzębiej, 

K. Lachowska- zapytała czy na ul. Kościuszki w Niemczu będzie wykonana nakładka 

asfaltowa, 

Wójt-   na ul. Kościuszki są wznawiane granice, i po ich ustaleniu granic można przystąpić do 

położenia nakładki. 

A. Słysz-   w związku z rozmowami dot. budowy kanalizacji przy ul. Głównej ( budynki 

kolejowe)  , czy Wójt rozmawiał z przedstawicielami PKP o  ul. Sygnałowej, gdzie są takie 

same problemy jak przy ul. Głównej.   

Wójt - jak wynika z rozmów z przedstawicielami PKP na ul. Sygnałowej nie będą 

wykonywane prace do roku 2018, z uwagi na budowę obwodnicy S-5.   

Ad. 6.  

Składanie interpelacji: 
 

A. Słysz-"udział w zajęciach w ramach klubów sportowych odciąga młodzież od wandalizmu, 

od korzystania z komputerów, smartfonów, treści internetowych  powodujących często 

agresję czy antyspołeczne postawy, od stosowania używek. Prewencyjnym działaniem gminy 

powinno być stwarzanie jak najlepszych warunków do prowadzenia szkolenia, aby jak 

najwięcej młodzieży, jak najwięcej czasu  spędzało aktywnie czas  na obiektach sportowych. 

Kluby sportowe mają swój udział w tym że według statystyk policyjnych  w gminie Osielsko 

jest bezpiecznie.  

              W naszej gminie działają dwa kluby piłkarskie, które prowadzą szkolenie w różnych 

kategoriach wiekowych (240 zawodników). Łącznie w rozgrywkach uczestniczy 11 zespołów 

z tego 7 musi grać na dużym boisku w Żołędowie. Pozostałe 4 mogą rozgrywać mecze na 

boisku Orlik. Na te 7 zespołów do rozgrywania meczy przystosowane jest tylko  
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1 boisko. Treningowo piłkarze wspomagają się obiektem przy gimnazjum w Żołędowie.  Jest 

to stanowczo za mało i kluby  wynajmowały boiska poza terenem gminy. Główny stadion w 

Żołędowie jest nadmiernie eksploatowany i mimo że widać starania o poprawę nawierzchni 

np. piaskowanie. Według informacji internetowych boiska trawiaste są przeznaczone do 

eksploatacji 6-8 godzin w tygodniu. W sytuacji naszej gminy i 7 zespołów piłkarskich to żeby 

nie pogarszać parametrów trawy mogłyby odbywać się na nim tylko mecze bez treningów.  

 Do budżetu na rok 2016  wpisano następujące zadania:  

1.Przebudowa boiska piłkarskiego przy Gimnazjum w Żołędowie.   

2.Budowa boiska piłkarskiego przy  ul. Matejki w Niemczu.  

3.Budowa boiska do piłki nożnej przy ul. Wierzbowej w Osielsku.  

Ze sprawozdania za rok 2016 wynika, że wykonano projekty z pozwoleniami na budowę. 

W kolejnym budżecie na rok 2017 powyższe zadania również zostały umieszczone , a nie 

widać żadnych prac budowlanych z nimi związanych.  

Pan wójt wpisując do budżetu wymienione wyżej inwestycje piłkarskie widzi potrzebę 

rozbudowy bazy piłkarskiej , nie małe są również dotacje dla klubów.  

Dlatego trudno zrozumieć dlaczego tak się zwleka z  wykonaniem inwestycji. Dotarła do 

mnie informacja, że w pierwszej kolejności ma być przebudowa boiska przy Gimnazjum w 

Żołędowie. Tak więc na czas prac piłkarzom zostanie tylko jedno boisko. A biorąc pod uwagę 

wzrost trawy wszystko wskazuje na to, że będzie to cały rok 2018. Nawet jeżeli przebudowa 

boiska przy gimnazjum zacznie się tej jesieni to czy będą jeszcze odpowiednie warunki do 

posiania trawy? Logicznym wydaje się najpierw wykonie boiska w Niemczu, żeby piłkarze 

mogli trenować cały czas na przynajmniej 2 boiskach.  

W związku z tym mam pytania  

1. Dlaczego zwleka się tak z  rozpoczęciem robót budowlanych, mimo  że projekty zostały 

wykonane w 2016 roku ? Trawa już by mogła rosnąć.  

2. Jaka jest zaplanowana kolejność prac, aby  umożliwić piłkarzom ciągłość treningów. 

3. Czy w czasie  przebudowy boiska przy gimnazjum planuje się zwiększenie  liczby godzin 

treningów na boisku głównym w Żołędowie ( obecnie są 3 godziny na klub). 

Przede wszystkim apeluję o współpracę miedzy urzędem gminy a klubami przy planowaniu i 

realizacji inwestycji".  

 

Ad.  7.  

 Zapytania do radnych powiatowych: 

A.Różański- od 1,5 roku wnioskuję o pomalowanie znaków - linii osi jezdni  na całej długości ul. 

Bydgoskiej. Do dnia dzisiejszego Starostwo nic nie wykonało. Kiedy nastąpi wykonanie tego zadania. 

K. Cichański - zapytał, kiedy będzie dokonana naprawa chodnika na wysokości posesji przy ul. 

Centralnej 1 w Osielsku. Również wnioskuję od kilku lat i nie ma reakcji ze strony Starostwa 

Powiatowego. 

M. Zielińska-  na ul. Centralnej przy boisku bejsbolowym wycięto topole, ale jedna pozostała, z której 

spadają gałęzie i stwarzają zagrożenie bezpieczeństwa. Dokonać przeglądu drzew na ul. Centralnej od 

plebani do ul. Leśnej. Po ostatnich wichurach leży dużo gałęzi.  

K. Lachowska-  po raz kolejny wnioskowała o pomalowanie przejścia dla pieszych na ul. Bydgoskiej 

na wysokości ul. Krzyszkowiaka. 

Wójt przypomniał aby Starostwo Powiatowe miało na uwadze naprawę drogi z Osielska do Jarużyna 

przez las oraz dalszy odcinek ul. Leszczynową biegnący przez las w kierunku Koronowa. 
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Głos zabrał radny Powiatowy p. Leszek Kuziak. Odczytał i wręczył Wójtowi Gminy Osielsko  

Certyfikat od Marszałka Sejmiku Samorządowego Województwa Kujawsko-Pomorskiego  

"za wkład w najefektywniejsze w Polsce wykorzystanie środków finansowych w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013". 

W sprawie malowania znaków poziomych na drogach powiatowych, w tym tygodniu kończą 

się uzgodnienia  projektów i ekipa przystąpi do prac. Natomiast sprawę drzewa-topoli przy 

boisku bejsbolowym zgłaszałem i uzyskałem informację od dyr. Megera, że drzewo rośnie na 

gruncie prywatnym. 

P. Kozłowski - co roku wnioskuję o wysypanie kamieniem tłuczniem drogę leśną do 

Jarużyna. 

  

Ad. 8.  

Podjęcie uchwał:  

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. 

 Skarbnik gminy przedstawiła zmiany budżetu gminy od ostatnich posiedzeń komisji. 

I.Kraszkiewicz- zmianę budżetu gminy komisja przyjęła jednogłośnie - za. Nie mniej jednak 

po dyskusji z komisją ds. rodziny, w temacie dwóch zadań w ramach inicjatywy lokalnej 

mamy wątpliwości  natury, co z opłatą adiacencką i co z opłatą za przyłącze wodociągowe. 

Wobec tego wnioskuję o wykreślenie tych zadań  i zniesienie wydatków z WPF.  

M. Zielińska- komisja rodziny miała posiedzenie w dniu dzisiejszym. Mamy wątpliwości co 

do opłaty adiacenckiej i opłaty za przyłącze wodociągowe. W związku z tymi wątpliwościami 

komisja  i wnioskuje o wykreślenie zadań związanych z inicjatywą lokalną z uwagi na zbyt 

mało szczegółów.    

Wójt -poinformował, że zgodnie z prawem musimy wykonać przykanalik, a przyłącze każdy 

wykonuje we własnym zakresie. W związku z tym, że jest t różnica zdań w kwestii opłaty 

adiacenckiej, wnoszę w ramach autopoprawki o zdjęcie tych dwóch zadań, do czasu 

wyjaśnienia opłaty.    

Skarbnik gminy przedstawiła zmianę budżetu gminy uwzględniając autopoprawki Wójta. 

A. Wiekierak- zapytał  o przyczynę przesuwania wykonania projektów budowy ulic w 

Niemczu i Maksymilianowie. Obawiam się, że wykonanie projektów zostanie przesunięte na 

następny rok lub na jeszcze kolejny rok..  

Wójt- powodem przesunięcia wykonania projektów jest brak oferentów w ogłaszanych 

przetargach. Nie zgłosiła się żadna firma do przetargu. Rozważany jest wybór w drodze 

zapytania ofertowego. 

  

Wobec braku zapytań, przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt 

uchwały w sprawie w zmiany budżetu gminy z uwzględnieniem autopoprawki złożonej przez 

Wójta. 

Wynik głosowania był następujący: 

 

  za-11 

przeciw- 1 

wstrzymał się - 1 

Uchwała Nr VI/79/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osielsko na lata  2017 –2025.  

Skarbnik gminy  w związku z wprowadzoną autopoprawką do zmiany budżetu gminy z 

załącznika Nr 2 wykreśla się zadania w pozycjach:  1.3.2.65 i  1.3.2.66 dot. inicjatywy 

lokalnej.   

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie zmianę WPF z uwzględnieniem zmiany 

przedstawionej przez Skarbnika gminy. Wynik głosowania był następujący: 

  za-12 

przeciw- 1 

wstrzymał się - 0 

Uchwała Nr VI/80/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekty uchwał w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

następującym gminom na usuwanie skutków nawałnicy:  

1. Gmina Gostycyn w województwie kujawsko-pomorskim, z przeznaczeniem na utworzenie 

tymczasowego przedszkola publicznego w miejscowości Kamienica.   

Wynik  głosowania był jednogłośny -za. 

Uchwała Nr VI/81/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 2. Gmina Koronowo w województwie kujawsko-pomorskim, z przeznaczeniem na zakup 

całorocznego kontenera mieszkalnego. Wynik  głosowania był jednogłośny -za. 

Uchwała Nr VI/82/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

3. Gmina Kęsowo w województwie kujawsko-pomorskim, z przeznaczeniem na zakup 

ciągnika. Wynik  głosowania był jednogłośny -za. 

Uchwała Nr VI/83/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie określenia przeznaczenia 

mienia oraz przejęcia należności i zobowiązań Gimnazjum nr 1 im. Janusza Korczaka w 

Żołędowie.  Wynik głosowania był jednogłośny -za. 

Uchwała Nr VI/84/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie  określenia przeznaczenia 

mienia oraz przyjęcia należności i zobowiązań Zespołu Szkół w Osielsku. Wynik  głosowania 

był jednogłośny -za. 

   

Uchwała Nr VI/85/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu obowiązków 

powierzonych jednostce obsługującej w ramach wspólnej obsługi. 

   

Uchwała Nr VI/86/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie 

określenia wymiaru godzin bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki w przedszkolu oraz 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w czasie 

przekraczającym ten wymiar. 

 

Uchwała Nr VI/87/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 

bonifikaty od ceny nieruchomości położonej w Żołędowie sprzedawanej w trybie 

bezprzetargowym.  Wynik głosowania był następujący: 

  za-12 

przeciw- 1 

wstrzymał się - 0 

Uchwała Nr VI/88/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie 

na rzecz gminy darowizny - droga w Jarużynie. 

Uchwała Nr VI/89/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie 

na rzecz gminy darowizny - droga w Niemczu.  

 

Uchwała Nr VI/90/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie 

na rzecz gminy darowizny - droga w Żołędowie.  

Uchwała Nr VI/91/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zamianę 

gruntów położonych w Niemczu.  

M. Zielińska - komisja ds. rodziny wyraziła negatywną opinię. Na jednej z działek jest płot, 

który częściowo stoi na gruncie gminnym. Zdaniem komisji w pierwszej kolejności winien 

być przestawiony płot i dopiero wówczas można dokonywać zamiany.  

I.Kraszkiewicz- komisja ds. rozwoju gospodarczego przyjęła analizowany projekt. jeżeli 

nasze instalacje leżą na gruncie prywatnym to jest celowość dokonania zamiany.  

Wójt - dokonujemy zamiany gruntu z uwagi, że przez grunt prywatny przechodzi nasza sieć 

kanalizacyjna, a właściciel uzyska bezpośrednie dojście do innej działki. W przypadku nie 

przeniesienia płotu nie dojdzie do zawarcia aktu notarialnego.  

Po wyjaśnieniach przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały sprawie 

wyrażenia zgody na zamianę gruntów położonych w Niemczu.  

Wynik głosowania był następujący: 

  za-11 

przeciw- 0 

wstrzymało się - 2 

Uchwała Nr VI/92/2017 

 Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego. 

Ad. 9 

 Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

Wójt poinformował, że radnemu składającemu interpelację odpowiedź zostanie udzielona na 

piśmie. 

A. Słysz zaaprobował sposób udzielenia odpowiedzi.  

Ad.10. 

 Wolne wnioski i zapytania. 

 Przewodniczący obrad odczytał stanowisko Rady Gminy Osielsko skierowane do p. 

Mariusza Błaszczaka Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o sprawniejsze, 

skuteczniejsze informowanie mieszkańców w sytuacjach wystąpienia czynników natury -   

 do widomości otrzymują Wojewoda Kujawsko-Pomorski w Bydgoszczy oraz Wójt Gminy 

Osielsko. Stanowi załącznik do protokołu.  

Stanowisko, w drodze głosowania zostało przyjęte jednogłośnie - za. 

M. Wędzińska wnioskowała o usunięcie suchej lipy w Bożenkowie przy ul. Zielona Dolina 2. 

D. Szatkowska-Rzepka - wnioskowała o podcięcie gałęzi w Jarużynie przy ul. Sołeckiej 9, 

które zasłaniają lampę oświetlenia ulicznego.  

A. Wiekierak w Maksymilianowie przy skrzyżowaniu ul. Parkowej i Okrężnej  jest suche  

i pochylone drzewo.  

- ul. Jagodowej na wysokości ul. Morelowej dwie suche gałęzie zwisają nad jezdnią. 

I. Kraszkiewicz- zapytał dyrektora GZK, kiedy będą malowane znaki poziome na ulicach 

gminnych. 

K. Lachowska - wnioskowała do GZK o utwardzenie części wjazdu z  ul. Nobla na ul. 

Bydgoską. 

Dyrektor GZK odpowiedział, że w miesiącu wrześniu br. będą odnawiane i malowane znaki 

na drogach gminnych. Natomiast zjazd z ul. Bydgoskiej w Nobla leży w gestii Starostwa 

Powiatowego. 
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I. Ratuszna zapytała o termin kładzenia nakładek asfaltowych w Bożenkowie. 

I. Kraszkiewicz kolejny raz powraca sprawa parkingu przy ul. Wiatrakowej. W związku z tym 

może Wójt rozważy zarurowanie rowu lub inne rozwiązanie.  

Wójt - temat utworzenia parkingu, analizujemy pod kątem  melioracyjnych.  

Cz. Betyna- zapytał, czy będzie budowany o parking przy SP w Maksymilianowie, 

-  na ul. Kościelnej w Maksymilianowie ma być wykonana nakładka asfaltowa i jej poboczy 

należałoby podsypać kamieniem.  

Wójt - na budowę parkingu przy szkole w Maksymilianowie został złożony wniosek, 

pozwolenie na budowę.  

Dyrektor GZK poinformował, że w najbliższym czasie będą wykonywane nakładki na 

drogach gminnych. 

Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 

 


